
 

Nuuk den 30. juli - 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om, at ville anordne alle dele af lovgivningen fra Danmark, der vedrører 

Cannabis-olier, der er godkendte i Danmark? 

 

2. Hvad er årsagen til, at man endnu ikke anordnet hele lovgivningen der vedrører dette område, samt de 

godkendte produkter man kan få ordineret i Danmark, i Grønland endnu? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut, Tillie Martinussen, Samarbejdspartiet) 

 

Begrundelse: 

Der er en stærk bevægelse i landet for at kunne få smertelindrende olier der er godkendte til behandling af 

læger, herunder af typer man endnu ikke kan få i Grønland, men som er godkendte i Danmark.  

Vi er bekendt med, at man laver en 4-årig forsøgsordning, men er lidt uforstående overfor, at man ikke 

anordner hele rangeringen af det i Danmark godkendte medicinske cannabis-olier o.a. produkter.  

 

Det kunne være interessant at høre, hvorfor man har valgt at gøre som man gør her i landet, og kun åbne 

for en del af lovgivningen, og kun en del af produkterne, når man nu vil køre en 4-årig forsøgsordning.  

 

 

Spørgsmålene bedes besvaret indenfor 10 dage. 

 

Mvh.  

Tillie Martinussen 

Samarbejdspartiet – Suleqatigiissitsisut 


